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„Máme za sebou rekordní výsledky a chceme za ně být řádně odměňováni. Jinak se linky zastaví! O své peníze se popereme!“          vyjádření odborů Škody Auto k návrhům vedení firmy na zvýšení platů
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EDITORIAL
Milé čtenářky, milí čtenáři,

po dnešku už víme, že dějiny se „přepisovat“ 
nebudou, jak znělo zbožné přání nejen au-
tora tohoto editorialu, ale i všech fanoušků 
českého hokeje. S tím, jak se zimní olympiáda 
blíží ke konci, přesouvá se pozornost Čechů 
zpět k běžným záležitostem. Třeba k tomu, jak 
to bude s českou vládou, když ta současná 
je v demisi. Nebo jak se budou vyvíjet ekono-
miky včetně té tuzemské, případně zda bude 
pokračovat korekce na finančních trzích. No, je 
toho spousta, tak se pojďme ohlédnout za up-
lynulým týdnem.

Libor Akrman, šéfredaktor Peak.cz

Nejzajímavější události týdne
Kdy už tam budem? 
Ekonomická úroveň Česka v poměru k 19 zemím 
eurozóny v následujících letech poroste, tvrdí 
Ministerstvo financí v aktuální lednové mak-
roekonomické prognóze. Resort počítá, že le-
tos vzroste český HDP na obyvatele v poměru 
k eurozóně na 85 % a příští rok na 86 %. Loni 
bylo Česko podle odhadů MF na 84 % zemí 
eurozóny. Česko by tak na tom mělo být lépe 
než Polsko, Maďarsko, Slovensko, Portugalsko 
či Slovinsko.

Hyperloop pro Indii
Společnost Virgin Hyperloop One, za kterou 
stojí britský miliardář Richard Branson, chce 
v Indii vybudovat superrychlý dopravní systém. 
Ten by cestu mezi městem Púna a chystaným 
letištěm v Bombaji zkrátil na 25 minut, čímž 
by cestující ušetřili asi tři hodiny času, napsala 
agentura Bloomberg.

PPF kupuje bulharskou televizi
Investiční skupina PPF se dohodla se 
švédskou Modern Times Group (MTG), 
že od ní koupí 95 % bulharské mediální 
společnosti Nova Broadcasting Group. PPF 
zároveň koupí i zbylých 5 % od společnosti  
Eastern European Media Holdings. Uzavření 
transakce podléhá schválení regulatorními 
orgány. Cenu nákupu PPF neuvedla, po-
dle zprávy MTG ale transakce ohodnocuje  
100 % Novy Broadcasting na 185 mil. eur, 
tedy v přepočtu zhruba 4,7 mld. Kč.

Mzdový pat ve Škodě Auto trvá
Odboráři automobilky Škoda Auto v tiskovém 
prohlášení na svém webu označili další nabíd-
ku Škody Auto na zvýšení mezd za „velkou 
bachratou nulu“. Škoda Auto nabídla zvýšení 
mezd celkem o 15 % během 27 měsíců. Podle 
odborářů se tento návrh rovná jejich poža-
davkům na zvyšování mezd během jednoho 
roku. Odbory zároveň odmítají jednání o zave-
dení atypických směnných systémů. 

Herní klobouk dolů
České herní studio Warhorse dokázalo prodat 
přes milion kusů svého debutu Kingdom Come: 
Deliverance, uvedl server Lupa.cz. Česká RPG 
hra ze středověku přitom vyšla teprve v úterý 

13. února. Projekt patří k nejnákladnějším hrám, 
které v historii vznikly v Česku, když náklady 
překročily 100 milionů korun.

Krize může přijít? 
Banky jsou v podstatně lepší kondici než před 
deseti lety na počátku globální finanční krize. 
Není však jisté, zda by bankovní sektor při 
stávající rentabilitě vlastního kapitálu zvládl 
neočekávaný propad ekonomiky, vyplývá 
z průzkumu EY. Banky musejí zredukovat čin-
nosti, které zajišťují samy, a více využívat pod-
půrnou infrastrukturu a nejrůznější partnery. 
Český trh je z pohledu využívání bankovních 
služeb spíše konzervativní. V poměru k HDP 
jsou české domácnosti dvakrát až třikrát 
méně zadlužené než ty v ostatních vyspělých 
státech. To znamená bezpečnější pozici 
českých bank, které jsou navíc kapitálově 
dobře vybavené.

Odveta za Viléma Tella? 
Švýcaři zřejmě přicházejí o svoji „hodinkovou 
dominanci“. V posledním čtvrtletí roku 2017 totiž 
společnost Apple prodala více svých hodinek 
než všichni švýcarští hodináři dohromady. Těm 
produkce trvale klesá, vyvažují to nabídkou 
dražších a exkluzivnějších modelů. Apple zase 
získává převahu na trhu s chytrými hodinkami 
Apple Watch. Trh s tímto typem hodinek by měl 
do pěti let přesáhnout 40 mld. USD.

Dividendové žně
Společnosti po celém světě vyplatily za 
loňský rok na dividendách rekordních  
1,25 bil. USD. Ve srovnání s předchozím rokem 
to bylo o 7,7 % více, což byl nejvyšší růst od 
roku 2014. Ke zvýšení dividend přispěla silná 
světová ekonomika a důvěra firem. Vyplývá 
to ze zprávy investiční firmy Janus Hender-
son. Dividendy by se měly dále zvyšovat 
i v letošním roce.

Že by Trump nebyl jen „zlo“? 
Když americký prezident Donald Trump 
před Vánoci podepsal velkou daňovou re-
formu, Američanům se moc nelíbila. Většina 
ji považovala za špatnou, protože prý straní 
velkým korporacím a nejbohatším domácnos-
tem. První dopady teď ale názor veřejnosti 
obrací. Podle průzkumu pro New York Times 
z poloviny února už těsná většina Američanů  
(51  %) s reformou souhlasí.

Doporučujeme z obsahu 
Peak.cz

Veleúspěšný český startup Socialbakers.  
Jak je na tom po finanční stránce?
Velmi rychlý růst na úkor hospodářských výsled-
ků. I tak by se dalo charakterizovat hospodaření 
českého startupu Socialbakers. Vždyť kumulo-
vaná ztráta za posledních pět let (do roku 2016) 
je výrazně nad půl miliardou korun. Podívali 
jsme se na tento podnikatelský subjekt z hledis-
ka finanční analýzy. VÍCE ZDE

Lidl už přidává, ve Škodovce se licituje.  
Tlak na růst platů v Česku roste. Proč?
Při pohledu na úřady práce je jasně vidět, že 
jsme nikdy v historii neměli tolik neobsazených 
míst. I proto výrazně sílí tlaky na růst mezd. Jak 
se to projevuje v české ekonomice, vysvětluje 
ekonom Jan Bureš. VÍCE ZDE

Konec venkova? Jaká budoucnost čeká 
dnešní světová velkoměsta?
Koncentrace obyvatelstva do měst je nej- 
charakterističtějším znakem urbanizace. Nejvi- 
ditelnější v tomto procesu je bezesporu růst 
měst, který má však řadu stránek. Právě nad 
tím se zamýšlí profesor Teemu Alexander Puutio 
z Univerzity v Turku. VÍCE ZDE

Zlatá Ester Ledecká

Zdroj: Czechteam.info

Česká lyžařka a hlavně snowboardcrossařka Ester Ledecká šokovala celý sportovní svět. Na zimní olympiádě totiž překvapivě 
vyhrála sjezdařský závod v Super-G a vybojovala pro Česko první zlatou olympijskou medaili. Výsledek je o to překvapivější, 
že její hlavní disciplínou je snowboarding, nicméně Ledecká natolik miluje lyžování, že občas závodí i s lyžařkami. A evidentně 
se to vyplácí. Raduje se díky tomu celé Česko, ale ohromeně to sledoval i celý svět. 
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